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Zápis z 21. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba, konaného dne 7.6.2022 od 

16.00 hodin ve společenském sále Domu kultury Poklad, ul. Matěje Kopeckého 675/21, 

Ostrava-Poruba 

 
Přítomno v době zahájení:  35 členů ZMOb Poruba 
 
Omluveno: 9 členů ZMOb Poruba /Ing. Břeský, p. Gajdáček, Ing. Onderková, Bc. Šíma, Bc. Vidhalm, Ing. 
Jopek,  Ing. Nespěšný, Ing. Trojak, Ing. Knop/ 
 
Ověřovatelé zápisu: p. Martin Bis, Bc. Karel Cepko. 
 
Zasedání zastupitelstva zahájila a řídila starostka městského obvodu Poruba Ing. Lucie Baránková 
Vilamová, Ph.D. 
 

p. starostka - dobré odpoledne, dámy a pánové, vážení členové zastupitelstva, vážení hosté, 
dovolte, abych vás všechny přivítala a tím zároveň zahájila 21. zasedání Zastupitelstva městského 
obvodu Poruba zde ve společenském sále Domu kultury Poklad. Je 16:01 hodin, prosím, abyste se 
přihlásili do hlasovacího systému, pokud jste tak ještě neučinili.Vážení členové zastupitelstva, 
program  a materiály, které budeme dnes projednávat, máme na elektronickém úložišti. Na úložišti 
je rovněž Informativní zpráva o činnosti starostky, odborů, útvarů Úřadu městského obvodu 
Poruba a Centra sociálních služeb Poruba. Anonymizované materiály pro občany byly zveřejněny  
na webových stránkách. A tady mi dovolte se ještě dodatečně omluvit paní zastupitelce Valder 
Jakubcové za to, že materiál, který je zařazen na program, nebyl dostatečně anonymizován. 
Jakmile jsme na to byli upozorněni, tak jsme provedli nápravu, paní zastupitelce jsme se omluvili, 
byla to záležitost, která se bohužel stala a vyvodíme z ní samozřejmě pracovní, personální 
důsledky. Takže ještě jednou přijměte naši omluvu. 
 
Přítomno je v tuto chvíli 35 členů zastupitelstva, což je nadpoloviční většina, tímto konstatuji, že je 
dnešní zasedání usnášení schopné. 
 
Z dnešního zasedání jsou omluveni zastupitelé p. Břeský, p. Gajdáček, p. Onderková, p. Šíma, p. 
Vidhalm, p. Nespěšný, p. Jopek, p. Trojak a p. Knop.  
      
Nyní můžeme přistoupit ke schválení programu a já se táži, zda je nějaký dotaz k navrženému 
programu, případně  má někdo  návrh na  jeho  změnu nebo doplnění? 
 
Program:  
   
01. Zahájení  
02. Slib člena Zastupitelstva městského obvodu Poruba 
03. Informace o činnosti orgánů obce  
04. Diskuse občanů 
05. Materiál č. 1 – Odvolání předsedkyně Kontrolního výboru Zastupitelstva městského  obvodu 

Poruba 
06. Volba předsedy Kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba  
07. Materiál č. 2 – Závěrečná inventarizační zpráva statutárního města Ostravy – městského 

obvodu Poruba za rok 2021 
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08. Materiál č. 3 – Závěrečný účet statutárního města Ostravy – městského obvodu Poruba za rok 

2021 a účetní závěrka statutárního města Ostravy – městského obvodu Poruba sestavená 
k rozvahovému dni 31.12.2021 

09. Materiál č. 4 – Výroční zpráva o činnosti za rok 2021 Centra sociálních služeb Poruba, 
příspěvkové organizace, jejímž zřizovatelem je statutární město Ostrava – městský obvod 
Poruba 

10. Materiál č. 5 – Nabídka předkupního práva – garáž na poz. p.č. 775, ul. Skautská 
11. Materiál č. 6 – Nabídka předkupního práva – garáž na pozemku p.č. 2337 ul. V Zahradách  
12. Materiál č. 7 - Nabídka předkupního práva – garáž na pozemku p.č. 2378 ul. V Zahradách 
13. Materiál č. 8 – Nabídka prodeje pozemku p.č. 1897 s garáží ul. Slavíkova  
14. Materiál č. 9 -  Návrh na svěření pozemku p.č. 1503/28 v k.ú. Poruba-sever, obec Ostrava 
15. Materiál č. 10 – Prodej části pozemku p.č. 1777/1 v k.ú. Poruba, obec Ostrava  
16. Materiál č. 11 – Stanovisko ke svěření pozemku p. č. 3525/4 v k.ú. Poruba-sever, obec 

Ostrava 
17. Materiál č. 12 – Záměr města darovat pozemek p.č. 1739/209 v k.ú. Poruba, obec Ostrava 
18. Materiál č. 13 - Kontrola plnění usnesení 
19. Diskuse členů Zastupitelstva městského obvodu Poruba  
20. Závěr  
 
Nikdo se nehlásí, proto poprosím, abychom si navržený program schválili. 
 
Hlasováno – 34 hlasů pro /34:0:0/. 
 
Děkuji. Program 21. zasedání zastupitelstva považuji tímto za schválený. 
Provedením zápisu z tohoto zasedání pověřuji paní Ivetu Kaňokovou. 
Nyní přistoupíme k určení ověřovatelů zápisu z 21. zasedání zastupitelstva. Já si dovolím 
navrhnout, aby ověřovateli byli pan Bis a pan Cepko, pakliže s tím budete souhlasit. A ptám se, 
zda nejsou nějaké jiné návrhy, případně podněty. Nikdo se nehlásí, proto poprosím, abychom 
si schválili ověřovatele zápisu. 
 
Hlasováno – 34 hlasů pro /34:0:0/. 
 
Za ověřovatele zápisu byli schváleni pan Bis a pan Cepko. 
 
Zápis z našeho 20.  zasedání, které se konalo 8. března, ověřili zastupitelé pan Svoboda a pan 
Drastich. Poprosím ověřovatele, aby se postupně k zápisu vyjádřili. 
 
Bc. Svoboda – dobré odpoledne, zápis jsem četl, odpovídá průběhu jednání, doporučuji ke 
schválení 
 
Ing. Drastich – přeji dobré odpoledne všem, zápis jsem četl a je v pořádku, děkuji 
 
p. starostka – děkuji, nyní nechávám hlasovat o schválení  zápisu  z 20.  zasedání Zastupitelstva 
městského obvodu Poruba, prosím 
 
Hlasováno - 34 hlasů pro /34:0:0/. 
 
p. starostka -  zápis z 20. zasedání zastupitelstva je tímto schválen. Zápis a usnesení z dnešního 
zasedání  podepíše spolu se mnou pan místostarosta Otisk. 
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Slib člena zastupitelstva 

 

p. starostka - vážení členové zastupitelstva, na našem minulém zasedání jsem vás informovala o 
nastoupení náhradníka pana Zdeňka Světlíka na uprázdněný mandát zastupitele. Pan Světlík byl 
z minulého zasedání řádně omluven a slib složí dnes. 
Podle ustanovení § 69 odstavce 3 zákona o obcích, ve znění pozdějších předpisů, skládají členové 
zastupitelstva slib. Slib se skládá pronesením slova „slibuji“.  Složení slibu potvrdí člen 
zastupitelstva svým podpisem. 
Odmítnutí složení slibu nebo složení slibu s výhradou má dle § 55 odstavce 2 písmeno a) zákona č. 
491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů, za následek zánik mandátu.  
Text slibu přečte paní Pavla Majerová, zaměstnankyně Úřadu městského obvodu Poruba. 
Vás, pane Světlíku, požádám, abyste předstoupil před zastupitelstvo a po přečtení slibu, abyste 
pronesl slovo „slibuji“ a slib stvrdil svým podpisem u stolu zapisovatelky. 
 
Pan Světlík složil zákonem předepsaný slib. 
 
p. starostka - vážení členové zastupitelstva, dovolte, abych se ještě vrátila k 76. schůzi Rady 
městského obvodu Poruba, která se konala 18. února. Na této schůzi rada jmenovala do funkce 
novou vedoucí odboru kultury a prezentace paní Zuzanu Moldříkovou, a to s účinností od 1. dubna 
2022. Já bych nyní požádala novou paní vedoucí, aby se nám v krátkosti představila. 
 
Paní Moldříková seznámila přítomné se svým vzděláním a předešlou profesí. 
 
p. starostka - nyní můžeme přejít k dalšímu našemu bodu na programu, a to je  
 
/dostavil se člen zastupitelstva Ing. Stachura, počet přítomných se změnil na 36/ 

 

Informace o činnosti orgánů obce 

 

20. zasedání zastupitelstva se konalo 8. března. Na tomto zasedání jsme přijali celkem 14 usnesení. 
Rada městského obvodu Poruba se za období od minulého zasedání zastupitelstva  sešla na šesti 
řádných  schůzích a přijala celkem 233 usnesení. 
 
Mezi jinými rada: 
 
- schválila Zásady pro stanovení vstupného na akce pořádané městským obvodem Poruba, 

 
- vzala na vědomí informativní zprávu o výsledcích následných veřejnosprávních kontrol za 

období leden až prosinec 2021, 
 

- rozhodla stanovit termíny pro sňatečné obřady před Úřadem městského obvodu Poruba v roce 
2023, 

 
- souhlasila s přijetím účelové dotace v rámci dotačního Programu na podporu poskytování 

sociálních služeb pro rok 2022 a s uzavřením smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Moravskoslezského kraje, 

 
- rozhodla o přijetí dotace a uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 

Moravskoslezského kraje  na projekt Sportovní hry seniorů v Ostravě-Porubě,  
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- souhlasila se stanovením termínu a místa zápisu dětí k předškolnímu vzdělávání v mateřských 
školách zřizovaných městským obvodem Poruba pro školní rok 2022/2023, 

 
- vzala na vědomí plán zimní údržby na období od 1.11.2022 do 31.5.2028, 

 
- schválila rozpočtové úpravy, 

 
- vzala na vědomí plnění svých usnesení. 

 
Všechna usnesení rady zveřejňujeme v anonymizované podobě na našich webových stránkách. 
Já otevírám diskuzi k tomuto bodu. Jsou-li nějaké dotazy či připomínky? Pakliže tomu tak není, 
uzavírám tento bod, můžeme jít na další bod našeho schváleného programu, čímž je 

 
Diskuze občanů 
 
p. starostka – do diskuze občanů jsem obdržela celkem 4 přihlášky do diskuze, první z nich je od 
pana M.B., který chce diskutovat na téma Porubské desatero, zachování rekreačního charakteru 
Myslivny. Prosím, pane B., pojďte tady k mikrofonu, máte slovo.  
 
p. M.B. – dámy a pánové, vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, já před vás předstupuji jakožto 
zástupce občanské iniciativy Lesopark Poruba.cz, kterou věřím znáte, protože v roce 2015, jsme 
získali přes 10 tisíc podpisů pod naši petici, která požadovala zachování rekreačního charakteru 
Porubské Myslivny. V tuto chvíli před vás předstupuji  v návaznosti na otevřený dopis, který jsme 
vám zaslali před 3 týdny, a na který jsme obdrželi odpověď od většiny z vás, za což vám děkuji. 
S potěšením musím konstatovat, že nikdo z vás nevyjádřil žádný protest proti té myšlence, že by se 
Myslivna měla zachovat jakožto rekreační a klidová lokalita, což ostatně nedávná pandemie 
covidu jenom prokázala, že mít takový zelený klenot v naprosté blízkosti naší zástavby je zcela 
nezbytné. Bohužel, co jsme nedostali, jsou v podstatě informace o tom, jak obvod postupuje, 
případně jak město postupuje ve věci zachování této Myslivny, protože v tuto chvíli stále platí 
územní plán, který předpokládá zástavbu, a to VTP a jeho rozšíření. Ten je bohužel stále platný na 
tuto věc. Dovolím si navázat ještě na Porubské desatero, které v každém z ročníků, které proběhly, 
byl požadavek na zachování Myslivny na předním místě, a to někdy i 4násobkem hlasů, které měly 
vlastně ty následující body. Tudíž dovolím se odvolávat na to desatero, protože zde je poměrně 
jasně nadefinováno, kdo je zodpovědný, je daný jasně termín, kdy by mělo být zodpovězeno a je i 
řečeno, že by obvod měl usilovat o to, aby nějak stanovil kroky a následně informoval občany o 
tom, jak dosáhne toho, o co občané zkrátka projevili, že mají zájem. A já se chci proto zeptat a 
dovolím se obrátit pravděpodobně na paní starostku, v jejíž gesci, jak jsem zjistil je právě Agenda 
21 a tedy i Porubské desatero. A mám 2 dotazy. První dotaz je, co bylo podniknuto v rámci toho, 
aby bylo dosaženo nějaké ochrany Myslivny v rámci zachování přírodního a rekreačního 
charakteru a druhý dotaz je, co bude obvod dále dělat proto, aby tohoto dosáhl. Tedy v podstatě, co 
se udělalo a co se udělá a ideálně kdyby se k tomu v budoucnu, nežádám vás dnes, abyste tady 
dramaticky hlasovali o něčem, ale domnívám se, že by bylo dobré, kdyby bylo nějak jasně 
stanoveno, kdy, o čem, zkrátka aby byl nějaký posun. Protože podporu nám vyslovilo - zastupitelé 
v průběhu 7 let opakovaně, ale bohužel musím říci, že např. poslední aktualizace na VTP 
Ostrava.cz, což je web, na kterém magistrát zřídil právě k této kauze Myslivny. V návaznosti na tu 
kauzu je poslední aktualizace z roku 2018, a to je v podstatě odpověď pana primátora na můj 
dotaz, na dotaz našeho Lesoparku. Proto se chci zeptat, co se bude dělat, jaké jsou další kroky a 
ideálně kdyby k tomu byla stanovena nějaká skupina, případně nějaká osoba, zkrátka a dobře, 
abychom věděli kdo, termín a co. Děkuji. 
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 p. starostka – já děkuji, pane B., za vaše dotazy, za vaše shrnutí celé situace, já možná začnu ze 
široka, ale určitě se dostanu k zodpovězení obou těch dotazů.  
Já, když jsem vám odpovídala na vaši komunikaci, tak jsem se netajila už v těch mailech tím, že 
příliš vaší komunikaci nerozumím. Protože upřímně řečeno, já jsem vám to i psala, za celé 3,5 
roku, kdy sedím v tomto volebním období ve vedení Poruby, tak jste nevyvolal jedinou schůzku 
s námi, abyste toto téma řešili.Já zrekapituluju a pakliže se budu plést, tak mě prosím opravte. My 
jsme se viděli jak s vámi, tak s panem H. krátce po volbách, kdy jsme řešili kácení lesoparku 
Poruba, potkali jsme se na schůzce na magistrátě s paní náměstkyní i s panem náměstkem ředitele 
Městských lesů, domlouvali jsme se na jakémsi postupu komunikace, jestliže se bude v lesoparku 
cokoli dít. To je ale jiné téma, které až tak neřešíme, respektive to není to, na co se ptáte. Pak 
proběhlo Porubské desatero, připomínám, že Porubské desatero proběhlo na konci loňského roku a 
výstupy z něho byly v prosinci loňského roku, nikoliv 2 roky zpátky nebo 3, byť vy se odvoláváte, 
že i v těch minulých volebních obdobích tyto výstupy z toho Porubského desatera byly, nicméně já 
nebudu komentovat minulé volební období, budu komentovat pouze toto. A pak se k nám v květnu 
dostane otevřený dopis a na sociálních sítích je snahou rozšířit jakousi pseudokauzu o tom, že opět 
hrozí to, že lesopark někdo zastaví a promiňte, na lidi, kteří se o toto téma příliš nezajímají, to 
mohlo působit tak, a nejenom že mohlo, ono to i působilo na některé lidi tím způsobem, že 
v podstatě zítra tam najedou bagry a začne se tam stavět. Ono někdy to co vypustíte, je opravdu 
nutné vážit, jakým způsobem to lidi budou brát a jak to budou předkládat. Takže to mě, nemůžete 
se divit, nadzvedlo ze židle a znovu odkazuji na to, že za celé 3,5 roku jste nikdy neiniciovali 
schůzku, a já tu schůzku, já se normálně potkávám s občany, kdokoliv se chce se mnou potkat, tak 
s tím nemám žádný problém. Naopak jste se nechali ještě slyšet, a teď tady vidím vašeho kolegu 
H., na některé z porubských akcí Zažít Porubu jinak, že toto téma velmi pravidelně diskutujete 
s gestem, že jste s městem na určitých věcech dohodnuti. Takže není divu, že ten váš otevřený 
dopis na porubské zastupitele byl brán jakýsi dejme tomu v uvozovkách útok na něco, co se 
dlouhou dobu neřešilo a my víme, že to řešíte přímo s městem. Já jenom připomenu, že ten 
pozemek není svěřen městskému obvodu Poruba, že tento pozemek je – stará se o něho přímo 
město Ostrava. Ještě mi dovolte také říct, že toto území za poslední roky, to jsem vám i 
odpovídala, prošlo velkým vývojem u všech subjektů, které kdysi, řekněme před těmi 6, 8 lety, si 
to nepamatuju úplně přesně, mělo v úmyslu opravdu rozšířit tehdejší VTP, dnešní MSIC. Já vím, 
protože komunikuju samozřejmě s celou řadou subjektů, že od tohoto záměru je už dávno 
upuštěno, tzn. neexistuje žádný aktuálně platný záměr, který by chtěl tuto lokalitu zastavět, to je 
jedna věc, druhá věc je, že je platný generel MSIC, který také s touto lokalitou nepočítá, jako 
rozvojovou a stejně tak město Ostrava si nechalo udělat studii, kde hledá alternativní možnosti 
rozvoje MSIC, tehdejšího VTP. To, že se na této záležitosti pracuje a to, že se tato záležitost 
jakýmsi způsobem vyvíjí, vyvíjí se tím směrem, o kterém vy hovoříte, já jsem informace měla, 
protože jsem samozřejmě s lidmi, kteří toto na starosti na městě mají, o této záležitosti hovořila a 
proto si myslím, že vás jistě potěší, že dnes na radě města byl schválen návrh na pořízení změny 
územního plánu s číslem 4, která zahrnuje zkráceným postupem také toto území, které je 
v územním plánu označeno jako V15. Tento návrh, který dneska schválila rada města, bude 
předložen zastupitelstvu 22.6. Ale já bych chtěla, aby tady taky zaznělo to, že to není v žádném 
případě práce posledních třech týdnů, vašeho otevřeného dopisu a jiných, ale je to soustavná 
dlouhodobá práce, kdy se hledaly různé alternativy, možnosti a další věci. 
 
p. B. – dovolil bych si jenom odpovědět, děkuji vám za tu vynikající zprávu, k té nemám co dodat, 
protože to je přesně to, o co jsme několik let usilovali, dovolil bych se jenom krátce vyjádřit 
k jedné věci, a to je skutečnost, že jsme vlastně teď z vašeho podání k vám přistoupili jako blesk 
z čistého nebe a proč najednou teď nějaký otevřený dopis. Já bych si dovolil říct, že my jsme 
požadavek na změnu územního plánu připomínali při každé příležitosti a Porubské desatero, 
alespoň jak já ho chápu, je podle mne velice smysluplná a výborná příležitost, kdy se občané 
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mohou potkat se svými zástupci. Tam jsme to navrhli a tam jsme to dělali pokaždé. Takže říct, že 
jsme za 3,5 roky vás nekontaktovali – ano, nedělali jsme nějakou schůzku přímo s váma nebo 
s kýmkoli jiným, ale využili jsme platformu toho desatera prostě proto, že je veřejná, můžou tam 
porubané nás podpořit, což pokaždé udělali a navíc je tam jasně daný ten úkol. A jenom ještě jedna 
věc k tomu, že máme nějaké  přímé jednání s městem, není to pravda, my jsme samozřejmě 
v minulosti s městem jednali, já sám jsem byl s panem primátorem tuším na několika pracovních 
schůzkách, k tomu byla ta širší architektonická skupina, ale naposledy jsem opravdu jakoukoliv 
komunikaci měl s panem primátorem v roce 2018, kdy odpověděl na ten můj dopis. Jinak nějaká 
jiná jednání mezi peticí a magistrátem neexistuje. Byl bych velice rád, kdyby tomu tak bylo, ale 
není tomu tak. A já jsem samozřejmě rád, že něco pod pokličkou pluje a pak jako Punkva vypluje, 
ale mrzí mě, že takového tématu, které opravdu zajímá Porubany minimálně podle výsledku naší 
petice a toho desatera enormně, nejsou ty výsledky prezentovány. Nežádám, aby tady byl zápis, 
zveřejňovaný z každého jednání, ale domnívám se, že odpověď na dopis 1 x za 4 roky je opravdu 
málo a bylo by dobré a velmi žádoucí …. nějaké transparentnosti z města říct, máme tady tuto 
studii, máme tady tento termín, jednáme tady o tomto. A domnívám se, že pak by veřejnost 
nemusela psát žádné otevřené dopisy a tady vás takto konfrontovat. Každopádně za tu zprávu, že 
rada bude něco schvalovat vám velmi děkuji, protože to je pro mě velice dobrá zpráva. 
 
p. starostka – já jenom doplním ještě jednu věc, a na tom se asi neshodneme, protože ty vaše maily 
byly poněkud ultimativní, že vlastně já jsem vás měla požádat o schůzku, já jsem ji měla vyvolat 
apod. Já si to nemyslím, já kdybych takhle komunikovala s jakýmkoliv subjektem jiným, ať už to 
jsou  městské společnosti, ať už to jsou starostové, ať už to je kdokoliv, kde řešíme jakoukoliv 
problematiku, tak už by se mnou dávno nekomunikovali. Já to řeknu úplně napřímo. Já si myslím, 
že není nic těžkého, abyste kdykoliv zavolali, napsali, prosím, pojďme se potkat, pojďme si říct 
nějaké informace o tom, jestli se to někam pohlo nebo ne. Vy možná to Porubské desatero berete 
jako nějaký úkolovník, že tam přijdete, dáte úkoly vedení a obvodu a to je povinno ty úkoly splnit. 
Nevím, kde jste si našli některé věci jako dotýkající se toho Porubského desatera. Já musím říct, že 
neexistují žádné zásady nebo metodika, jak by Porubské desatero mělo dále postupovat. Porubské 
desatero je jedna z platforem zjišťování názorů občanů, bezesporu důležitá platforma, ale nejedná 
se o to, že dostaneme úkoly a my je do měsíce a do dne splníme. Víte, že celá řada věcí je 
dlouhodobá, snažíte se o ni roky, to nemůžete popřít a zrovna tady i toto je záležitost, která se řeší 
velmi dlouho, stejně tak jako se kdysi na příčkách Porubského desatera umísťoval DK Poklad, 
nebo např. prodloužená Rudná, to jsou všechno věci, které jsou prostě na roky řešení. A ten 
lesopark se stal za poslední dobu také tímto dlouhodobou záležitostí, nicméně opravdu musím říct, 
že ta komunikace vaše není zvolena příliš správně. Já si myslím, že není problém se s vámi 
kdykoliv potkat, já vám tady to nabízím, nabídla jsem vám to taky v mailu a můžeme si ty 
záležitosti vysvětlit, můžeme se i pravidelně potkávat k těmto záležitostem a samozřejmě totéž 
můžeme dělat na bázi města. Nicméně opravdu rada dneska schválila to, k čemu vy jste přesně 
směřovali nějakou dobu, takže si myslím, že ten první krok, o kterém tady hovoříte už několik let, 
byl dneska ráno na radě přijmut, byl schválen a bude předložen zastupitelstvu města. To je asi 
všechno k tomuto tématu. 
 
p. B. – jenom poslední věc, vlastně tu komunikaci, protože my jsme odpovědi obdrželi od více 
zastupitelů, v podstatě téměř od všech stran, zveřejníme, máme na to připravený článek a budu tam 
prezentovat následně i výstupy z tohoto zastupitelstva tak, abychom lidem, protože nás vnímají 
často jako jediný zdroj, tak vlastně to zveřejníme a každý může buď dát za pravdu vám nebo nám a 
bude to v nezkreslené podobě. Každopádně děkuji za tu zprávu a děkuji všem zastupitelům. 
 
p. starostka – tak máme tady bod č. 2, pan Š.J. – co do politické kultury nepatří. Pojďte, prosím, 
pane Š. 
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p. Š.- dobrý den, paní starostko, dobrý den, vážené zastupitelstvo, vážené dámy, vážení pánové. Co 
do politické kultury nepatří. Extrémní radikalismus, pane Dekický, to co jste provedl a nechal 
proběhnout všemi články médií, to v žádném případě do demokracie nepatří. A aby věděli zde 
přítomné hosté s kým nám hovořím, prosím, postavte se, aby vás viděli, děkuji vám. Protože já si 
myslím, že paní Jakubcová Valderová, co se týká pracovní záležitosti je velmi poctivá i jako 
člověk. A to, co vy jste spáchal, to není, to už je lidské, to už je přímo za čárou. Můžu říct na plnou 
hubu, že je to politická prasárna. Nemůžu to jinak pojmenovat a nemůžu jinak hovořit. Proto ono 
s tou Ukrajinou je to až příliš přehnané a dá se říct až fanatické. A to jenom z pohledu třeba na 
radnici sundaná vlajka EU nahražená vlajkou Ukrajiny. Což jako je, já si myslím, ve velkém 
rozporu. Už jsem o této záležitosti hovořil na městě, ale to je v přímém rozporu. Co se týká vůbec 
té činnosti, kterou jsme nabídli Ukrajině a oni se nám za to odvděčili tím způsobem, jakým je 
jakým třeba to udělali, že si nás místo aby si nás považovali, tak si nás berou jako svoloč, a ten 
dovětek nebudu říkat, takže já si myslím, že s tou Ukrajinou, jako takovou, ano, pomozme, ale 
pomozme lidem, kteří to potřebují, ne všem. A jestli jede manželka ukrajinského oligarchy někde 
přes maďarskou celnici a tam ji vylapají s 28 miliony dolarů v kufru, to je vrchol. A my jim stále 
nabízíme, my je upřednostňujeme před nemocnými občany tady naší republiky. Jenom proto, že 
jsou tady, že třeba mají nějakou nemoc nebo ….., ale oni se musí podrobit úplnému vyšetření. Kde 
to prosím vás jsme? Má vůbec občan v této republice, má vůbec nějaké právo? Má nějakou úctu 
před váma? A vy se teďka chystáte volit. Že, pane Dekický? A vy jste si nahnal nějaké ty body, 
bonusy, na jubilantech, že? Že jo? A já se vás zeptám, proč to bylo tak krátké, vždyť lidi byli 
nespokojení, už jenom čistě jenom ta forma předání nějakého dárečku, balíčku. Za necelou, váš 
proslov, za necelou hodinu vedoucí skupiny sdělil, že už to bude končit, že si mají lidi koupit jestli 
mají zájem koupit CD, trvalo to necelou hodinu, proto jste nás důchodce, jubilanty, tam hnali? 
Proto já budu žádat, písemně, co se týká smlouvy a co se týká faktury, Kolik to stálo, jaké náklady 
na tuto činnost byly vynakládány. A já si myslím, že je tady paní Valdrová, to patří pod její to, tak 
aby se toho chopila a řádně toto udělala o nějaký možná ten forezní audit. Protože tady je to 
doopravdy to zavání, spíš smrdí. Já vám tedy děkuji vážení spoluobčané a doufám, že budou se 
dívat na veškeré to dění tak, jak bysme se dívat měli. Věřte, že i český občan je nemocný a 
nepotřebuje čekat na vyšetření, když má to akutní, 4 měsíce. O tom já budu hovořit až na kraji. 
Mějte se, děkuji za pozornost a žádám písemnou odpověď. 
 
p. starostka – vážený pane Š., písemnou odpověď samozřejmě dostanete, jenom já nemohu 
nereagovat na jeden moment, který jste tam zmínil, a to je, to jsou akce pro jubilanty, které 
pořádáme každý ¼ rok. Jsou to vždycky lidé, kteří v daném kvartále dospějou nějakého životního 
jubilea. Není to v žádném případě žádná předvolební akce pana Dekického, ODS nebo kohokoliv 
jiného, protože se na těchto akcích pravidelně střídáme, střídáme jako uvolnění, ať už 
místostarostové nebo já, s tím, že já na tyto akce pravidelně dostávám velmi kladné a pěkné ohlasy 
jubilantů. Byť mě to pane Š. nepřekvapuje, že když se vám nelíbí celá řada věcí, že zrovna vám se 
nebude líbit ani toto, takže prosím vás, rozlišujte, vy jste zase splácal několik témat dohromady, 
tak jak u vás jsme zvyklí. Já se chci důrazně ohradit vůči této akci, která skutečně funguje mnoho 
let, mnoho let a je velmi úspěšná a oblíbená u jubilantů. Hlásí se pan zastupitel Procházka k této 
záležitosti. 
 
MUDr. Procházka – děkuji za slovo, já bych se chtěl vyjádřit k tomu, co bylo řečeno z hlediska 
zdravotní péče a upřednostňování pacientů nebo klientů  přicházejících z Ukrajiny. Jako člen 
vedení Fakultní nemocnice Ostrava, jako lékař, musím to co bylo řečeno, zásadně odmítnout, 
protože péče je poskytována naprosto stejně, jak v oblasti ambulantní péče na poliklinice, na 
vyhrazených … pointech, které zachycují tyto pacienty, ať už jsou to dětští pacienti, kteří v nich 
vyžadují akutní péči nebo chronickou péči, jsou mezi nimi i onkologičtí pacienti, jak dospělí tak 
dětští pacienti dostávají stejnou péči jako pacienti naší republiky, čili žádné takové 
upřednostňování neexistuje. Všichni pacienti a počty přijatých pacientů jsou probíráni každý týden 
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na poradě vedení. Nic takového z toho co jste říkal neexistuje ve fakultní nemocnici, čili zásadně 
toto odmítám co jste řekl. 
 
p. Š. -  já jsem hovořil celkově 
 
p. starostka – pane Š., ještě se hlásí pan místostarosta Tomášek k tomuto tématu 
 
Mgr. Tomášek - hezké odpoledne přeju, já mám s těmi ukrajinskými uprchlíky nebo uprchlicemi  a 
jejich dětmi osobní zkušenost, každý týden se s nimi potkávám, protože je učím česky a vidím 
vždy velkou vděčnost za to, co pro ně děláme, jsou to lidé nešťastní, kteří tady našli útočiště, já si 
myslím, že řada těch informací které, které jste tady použil, by šlo velice obtížně dokázat, ony se 
šíří sociálními sítěmi, ale, a to je možná právě ten problém který, který teďka řešíme, že bychom 
neměli rozhodně věřit všemu, co se na těch sítích sítích objeví a neměli bychom to hlavně 
vztahovat ke všem uprchlíkům, prostě  tohle jakoby zobecňování vytváří atmosféru, která myslím 
si velice souvisí s kvalitou politické kultury v České republice, o kterou vy se tady tady snažíte, tak 
jenom jsem vás chtěl upozornit, že  to vystoupení nepřispívá podle mého názoru ke kultivaci 
politické kultury. 
 

p. Š. - jestli můžu k té věci, začalo to hned v úvodu války, kdy utíkali lidé z Ukrajiny na Slovensko 
nebo přes Slovensko do Čech, do Polska, do Německa a podobně než oni se dostali přes hranice 
tak celníci, kdo chtěl projet, musel tam svoje peníze před zraky milice té tamější, ukazovali to 
v televizi, pane Dekický, je to tak a já se vrátím zpátky do roku 2004. Měl jsem 40 Ukrajinců pod 
sebou, oni měli strach jet vlakem domů  s penězi rodině dovézt peníze a ptali se nebo žádali, abych 
zjistil,jaký autobus anebo jestli vůbec autobus jede z České republiky na Ukrajinu. Jel do Lvova, 
tak jsme jim zajišťovali, jak jízdenku, tak místenku, jsem se ptal proč, že ve vlaku při přejezdu 
z Polska na Ukrajinu vládla mafie a on, to řekl fašisti, kteří nám seberou peníze a my jedeme holí 
bez peněz a ještě dokopaní pokud jim ty peníze nechceme dát a já jsem se ptal, co milice - ani tože, 
takže asi tak ta kultura tam je a my nevíme ani komu pomáháme, děkuji za pozornost. 
 
p. starostka - děkuji pane Š. čekám, až se vzdálíte od mikrofonu, abychom už trošičku přerušili tu 
diskusi, ale spíš už teď, teda ještě se hlásí pan zastupitel Drastich, s nějakou, nehlásí, gestikuluje na 
mě, tedy že to bere zpět, dobrá, děkuji, písemnou odpověď dostanete. Tak jedeme dál. Je přihlášen 
dále k diskusi pan L.Č. s tématem údržba zeleně a sekání trávy na pozemku obce pod kostelem Sv. 
Mikuláše v Porubě. Pojďte, prosím, pane Č. k mikrofonu. 
 
p. L.Č. - dobrý den, děkuji za slovo, ještě než se dostanu k tomuhle příspěvku tak bych chtěl 
reagovat na mého předřečníka pana Ing. M. B., že si velice vážím té jeho práce a i celého týmu 
jeho spolupracovníků jistě, které kolem sebe měl za ty roky, to jsem si nemohl nedovolit říct, 
zároveň se těším teda na ten jeho souhrn, který slíbil, že bude někde otištěn, to je první drobná 
poznámka, druhá - já jsem se těšil tady do kulturního domu na vaše zasedání a ne z důvodu, že 
tady budu hovořit, nemusím hovořit, ale těšil jsem se, že když budu hovořit, že konečně budu 
možná mít nějaké pohodlí ke svému projevu. Zkuste se prosím vás zamyslet nad tím a uvědomit si, 
že v současné době já jako občan, který tady chce něco říct, který možná není ani tak dobře kovaný 
řečník jako mnozí z vás, má to nejhorší nejpohodlnější místo ze všech. Vy máte svůj stůl, kde si 
můžete dát papír, překládat, uvažovat u toho, případně máte notebooky, máte pití si kam položit, 
máte si kam dát brýle, ano, a myslel jsem si, že pokud bude zasedáni v novém kulturním domě, tak 
by tady mohl být nějaký drobný pultík pro občany. Já jsem dokonce už laškoval s takovou 
myšlenkou, že bych vám nějaký pultík věnoval, že bych na něho napsal, že je od občanů, čili já 
vám jsem tohleto chtěl říct jako inspiraci. Uvidíme, jak to bude na příštím zasedání a  případně 
bychom mohli potom přistoupit k té druhé verzi, že bych třeba nějaký pultík věnoval. Nemusíme 
paní starostko k tomu jako hned přistupovat, to jsem vám chtěl jenom jako říct a požádat vás, že by 
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to možná bylo vhodné. Já samozřejmě vím, že mi tady paní nabízela, že si to tady mohu odložit, 
ale to není moc to není moc dobré řešení, tak bych vás o to poprosil, abysme s úsměvem mohli i 
občané trávit tady tu dobu toho diskutování, protože pro mnohé občany to není tak snadné něco 
říct, nalézt odvahu, každý má jiné vyjadřovací schopností, jinak je na tom, takže toť vše k tomuto 
příspěvku. Děkuju moc a teď bych přešel, tedy k tomu mému prvnímu bodu, tak aby jste byli tak 
laskavi a pustili mě čas pro další příspěvek. 
 

p. starostka – já jenom vás chci upozornit, že teda mluvíte už 3 minuty a máte 2 příspěvky, takže 
doufáme, že se vejdete, tak pojďte na to 
 
p. Č. - já bych nechtěl jste paní starostko taková jako hezky v tom taková, v uvozovkách urputná, 
ale je to milé od vás, já si myslím, že do  diskuse se člověk nemusí přihlásit jen přihláškou,  ale 
stačí prostě zvednutím ruky nebo nějakým návrhem, to já jsem učinil, takže jsem měl příspěvek 
pětiminutový, dejme tomu, z kterého jsem něco vyčerpal a teď bych vás poprosil opravdu o 
puštění časomíry pro další příspěvek, děkuju. A mám tam prezentaci k tomu, tak. Vážená paní 
starostko, vážené zastupitelky a zastupitelé, hosté, podávám dnes tento podnět směřující k 
upozornění na neprovádění pravidelné údržby zeleně a sekání trávy na červeně vyznačené 
zvýrazněné části pozemku se svěřenou správou nemovitostí ve vlastnictví obce a současně 
vyzývám příslušné funkcionáře městského obvodu Poruba a zaměstnance Úřadu městského 
obvodu Poruba  k okamžité nápravě. Zároveň žádám o doslovný zápis celého podnětu. V tomto 
podnětu se jedná o neprovádění běžné údržby zeleně a pravidelného sekání trávy ač v minulosti 
bylo prováděno. V poslední době na části pozemku parcela 3/1 pod kostelem Svatého Mikuláše v 
Porubě sekání trávy a náletových dřevin prováděno není. V této lokalitě také několikrát proběhla 
akce Ukliďme Česko, jak vidíte na několika snímcích. Zdůrazňuji, že se jedná o posekání trávy a 
náletových dřevin pouze na části pozemku parc. 3/1, přesněji řečeno, se jedná o tu část pozemku, 
která pod kostelem jednou stranou přiléhá k  ulici Klimkovické, přibližně začíná od křižovatky z 
ulice Nábřeží SPB od dopravní značky zákaz zastavení a dále pokračuje dolů směrem k Úřadu 
městského obvodu Poruba podél svodidel. Já bych poprosil chvilku zastavit, děkuji, jedná se o část 
pozemku o ploše zhruba 500 m², která mimo jiné také sousedí s tou částí pozemku, kterou měla v 
minulosti pronajatou úřednice Úřadu městského obvodu Poruba. Není to žádné neznámé místo 
nebo nějaké zapomenuté místo, jedná se o veřejné prostranství, kolem kterého chodí úředníci 
úřadu městského obvodu a funkcionáři městského obvodu Poruba do zaměstnání. Mohu vás 
poprosit vrátit ten snímek, ano, jedem nahoru, bohužel teda, jak já jsem chtěl zastavit, tak se to 
nepodařilo a pokud teda s tím nějaký problém, tak čtu dál, musím zdůraznit, že  když byl ve funkci 
starosty a místostarosty pan Petr Jedlička, bylo o zmíněnou část pozemku pečováno a pokud se na 
části pozemku vyskytl určitý problém, to je ten snímek, který jsem chtěl, děkuji,tak pan starosta 
Petr Jedlička byl schopen se svým týmem zaměstnanců v řádu hodin problém vyřešit ke 
spokojenosti občanů bydlících v této části staré Poruby. Ten snímek jsem chtěl pustit prostě proto, 
abyste přesně věděli, o kterou část toho pozemku se mi jedná, tady je to jasně vidět, kde to je pod 
kostelem Svatého Mikuláše. Předávám vám snímek katastrální mapy pro jistotu s červeně 
zvýrazněnou částí pozemku, na kterém žádám o nápravu, věřím, že provedení údržby odstraněním 
náletových dřevin a pravidelného sekání trávy na zmíněné části pozemku bude provedeno 
neprodleně a v následujícím období pravidelně, tak jak tomu bylo v minulosti, aby na občany žijící 
v této části staré Poruby nebylo zapomínáno. Děkuji vám za pozornost a zdravím vás, Mgr. L.Č. 
 
p. starostka – neboje, my ho nemineme, tak pane Č. máte ještě druhý příspěvek - Nesplněný slib 
vydláždění chodníku v prostoru ulice Hradčanská ve staré Porubě, prosím tedy 
 

p. Č. - já bych poprosil zase tu prezentaci, děkuji, vážená paní starostko, vážení zastupitelé, 
zastupitelky, hosté, podávám dnes tento podnět směřující k upozornění na neprovádění pravidelné 
údržby tzn., to jsem se teď spletl, to jsem už říkal, omlouvám se,  kdybyste byl tak laskav tu 
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prezentaci na chvilku zastavil, já jsem si připravil pár snímků, které nyní uvidíte, kdybyste to 
zastavil, prosím vás, anebo pustil znovu, všecko je možné, no tohle to je vlastně ulice Nábřeží, na 
to navážeme, děkuju, čili už je tomu více jak 2 roky, když probíhaly stavební práce na rekonstrukci 
chodníku v prostoru mezi ulicemi Nábřeží, to je teď na snímku, která je na tom snímku červeně, 
další snímek a na snímku v ulici Hradčanská,která je zde opět zvýrazněna červeně a dole pak v 
tom prostoru, kde končí vprostřed ta červená čára je vidět takové rozvětvení chodníků na pozemku 
parc. č. 287, další snímek, tady vidíte potom detail, ano, to je ta parcela, prosím, další snímek, tak 
to je ten, kde je to detail, rozštěpení chodníku na 2 směry, první směr k ulici Nábřeží SPB v tom 
modrém oválu a druhý směr vyúsťuje  k rodinným domům na ulici Hradčanskou, tento druhý směr 
je také vlastně významná spojnice pro pěší směrem k základní škole Jana Amose Komenského a 
nerad bych tady slyšel argument, že si snad lidé nějak zkracují cestu, následuje nyní, pusťte, 
prosím vás několik snímků té probíhající rekonstrukce z minulosti a nyní naváži mou otázkou 
položenou  tehdejšímu pověřenému vedoucímu odboru Ing. Lumí Lubomíru Gazdovi na zasedání 
Zastupitelstva městského obvodu Poruba dne 25. února 2020, která je zaznamenána v zápise z 
tohoto zasedání, a to parafrázuji – ptám se s tím rozvětvením těch chodníků my co tam bydlíme 
máme počítat s tím, že ty oba 2 směry budou řádně vydlážděny, mám tomu tak rozumět? Ing. 
Gazda odpovídá ano, já jsem mu poděkoval a čekal tak jako další občané, od tohoto veřejně 
vysloveného slibu pověřeného vedoucího již uplynulo více jak 2 roky a jeden směr chodníku stále 
vydlážděn není, stále i po více jak dvou letech se zde nachází hliněná cesta, která je tak desítky let 
a mně by zajímalo, jak se plní sliby, můžete pustit dál, jak se plní sliby, aby zmiňovaný chodník v 
prostoru ulice Hradčanské ve staré Porubě vyhovoval potřebám občanů, nesporně by se zvýšila 
kvalita života lidem v té oblasti, nemuseli by chodit po bahně domů, ale také široké veřejnosti. 
Před více jak dvěma lety jsem se vyjádřil, že bych se konečně za svého života dočkal, že nebudu 
chodit po blátě, ale po vydlážděném chodníku, protože tam samozřejmě v té oblasti bydlím, tak, že 
mě na tom také záleží, můžete to pustit do konce, děkuji, občané totiž nebudou chodit tam, jak by 
si někdo přál, ale potřebují chodit takovým směrem a cestou, jak jim velí selský rozum a jejich 
potřeby, čili já bych poprosil v tomhle tom místě, na to můžeme mít rozdílné názory a vždy je to o 
diskusi, někdo by mohl říct to není pravda, ale pokuste se konečně pochopit ten problém a vyjít 
občanům vstříc, vyjít jim vstříc, těm v tom historickém centru staré Poruby, aby mohl být 
spokojenější. Na tomhle snímku je jasně vidět, že to není nějaká drobná pěšinka, kde projde 7 
chodců, tam chodí celé skupiny studentů na gymnázium, zpátky do základní školy Jana Amose 
Komenského, prosím vás, tady bych opravdu apeloval na ten zdravý rozum, a když vidíme, že ti 
občané dlouhodobě potřebují tenhle ten směr, tak ho prostě vydláždím a je to vyřízeno. Vím, že už 
se to tak v Porubě stalo na mnoha místech a osvědčilo se to, je to místo třeba blízko Oblouku, 
mnozí víte, nevíte nic se neděje a říkám, je to jen takový pokus a námět pro vaši činnost, děkuji 
vám moc za pozornost a budu se těšit 
 

p. starostka - tak já děkuji pane Č. než dám teda slovo na váš první dotaz týkající se úklidu panu 
vedoucímu Janků, a poté pana místostarostu Otiskovi,který se zřejmě hodlá vyjádřit či reagovat na 
váš druhý dotaz týkající se toho chodníku, tak musím říct, že vůbec s vámi nesouhlasím pane Č., 
že nejste dobrý rétorik, já musím říct, že za tu dobu, co vás poslouchám, jak na zastupitelstvu 
města, tak Poruby, tak vaše řeč je vždycky vyladěná a vypilovaná do posledního detailu, kdy 
s grácií - rétorikou se snažíte vyvolat to nejlepší z nás a teď to říkám zcela bez ironie a naprosto 
vážně a upřímně řečeno, musím říct, že jednou až tady nebudu sedět ani na jedné straně, teď 
myslím tady ve vedení nebo v zastupitelstvu, tak se mi po vás sem tam zasteskne a to říkám 
opravdu pořád bez ironie, takže neberte to nějak zle ode mě, možná to letité přátelství, spolupráce 
nebo všechno co spolu řešíme na vaší straně  i na naší straně by možná tím řečnickým pultíkem, 
který byste věnoval obci, by mohlo být zpečetěno, takže já tu vaši výzvu na toto, že nám ten 
řečnický pultík věnujete opravdu přijímáme, je jenom na vás, jak na to zareagujete a stále stále 
opravdu mluvím bez jakéhokoliv bez jakékoliv ironické nějaké nějaké jako rétoriky. Tak já teda 
dám slovo panu Janků, aby nám zodpověděl ten první dotaz 
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p. Janků - dobrý den, pane Č. děkuju, že jste mě upozornil na ten úsek, upřímně řečeno, my 
obhospodařujeme 240 hektarů travnatých ploch a já kolem toho úseku denně jezdím do práce a 
měl jsem za to, že to je soukromý pozemek, hned zítra to prověřím a pokud je to v naší správě, 
budeme okamžitě jednat. 
 
p. starostka -  tak druhý dotaz, pan místostarosta Otisk 
 
Bc. Otisk - dobré odpoledne všem, já bych se rád vyjádřil tentokrát asi znovu opět ke zmíněnému 
chodníku, který vede od Čs. exilu na ulici Hradčanskou, my jsme opravdu před dvěma roky 
opravili tento úsek v režimu běžné údržby, tzn. že tento úsek, který jsme opravili byl veden v 
pasportu komunikací jako jako komunikace čtvrté třídy, tedy chodník, proto jsme ho  mohli 
opravit v tomto režimu. Ten úsek, který zmiňujete, ten 2., není v tomto režimu, tzn. my ho 
nemáme v pasportu místních komunikací, tudíž pokud by se tam nějaký chodník měl realizovat, 
tak to musí jít v rámci investiční výstavby tzn. udělat projekt také jsme to prověřovali, ale jak sám 
jste ukázal fotografii, je tam také strom nebo těch stromů je tam více a určitě by nebylo dodrženo 
vzdáleností  3 m od paty kmene stromu tzn. že v tu chvíli je to právě ta diskuse o tom, jak sám 
zmiňujete, zdali my budeme ochotni tedy nebo občané budou ochotni na úkor chodníků tedy tady 
odstranit tyto stromy, takže je to zase otázka životního prostředí  
 

p. starostka – pane Č., můžete 
 
p. Č. - původně jsem nechtěl reagovat, protože to nikdy nedělá nic dobrého, jako je třeba nechat 
uzrát ty  myšlenky, nicméně ta vaše odpověď mě opravdu jako občana a mnoho lidí, kteří mě tam 
třeba s tím problémem osloví, je opravdu neuspokojivá, je to v podstatě něco podobného co jste už 
říkal, jakási modifikace a  já bych vám mohl ukázat různé příklady, které mám samozřejmě  
nafocené po Porubě, protože pokud se připravuji na nějaký výstup, buďte si jistý, že teda za těmi 
svými názory si stojím a že to mám teda ověřeno a můžu vám ukázat desítky příkladů, kdy tyhle ty 
normy nejsou dodržené, o kterých jste hovořil, kdy bagry přímo bagrují kořeny, kdy stromy jsou 
třeba 5 cm, 10 cm od obrubníku a mně už je to trošku cítím jako kývete hlavou, já se vůbec nechci 
přít, potom třeba řekne toto jsou staré stromy, to jsou jiné situace takové, proto já říkám, je to o 
diskusi a už samotná výstava chodníku výstavba kdybychom se podívali, jo, jak tam citlivě teda 
zasáhli do toho stromu při té výstavbě, tak už to jenom hovoří za vše a pokud by tam byl, jak vy 
říkáte nový nějaký záměr, který je potřeba schválit, projít celým kolečkem možná stavebního 
povolení, no na to už jste měli víc jak 2 roky, já jsem předpokládal, že dneska se dozvím odpověď 
– ano, pane Č. my o tom víme, výhledově to bude, my už na tom pracujeme, je to v takové a 
takové fázi to, a to jsme pro to udělali, ale z toho vašeho projevu jsem se vlastně dozvěděl, že jste 
pro to neudělali vůbec nic, protože kdybych já se dozvěděl - my jsme o to žádali, my jsme to 
dělali, bylo to zamítnuto z těch a z těch důvodů, nedovolí to ani ochranáři a spousty dalších můžete 
si zvolit argumentů, tak to je pro mě argument, řeknu ano, tak bohužel budeme tam chodit po tom 
blátě, jo, ale věřte mi, že myslím si, že při troše dobré vůle a z iniciativy ze strany obce větší by ten 
chodník tam bez problémů mohl být, protože mohli bychom zvolit nějakou nějaké snadnější mohlo 
dojít třeba nějaká jiná forma, ne tak hluboko založený chodník, ale opravdu jsem si musel dovolit 
na to reagovat a už já bych si ani nepředstavoval momentálně, že budeme tu debatu nějak více 
rozšiřovat, to je naše přání občanů ve staré Porubě, já tam bydlím od mala a jenom pozoruji prostě, 
jak se obec chová a jak žijeme, děkuju vám moc a věřím samozřejmě, že ten chodník jednou bude, 
o to nám jde, protože já teď střelím, myslím si, že se jedná o 15 m možná delší to není, děkuju vám 
moc 
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p. starostka - pane Č. vy jste tak trošku jako naznačil, že pakliže jako chceme, tak se dá vlastně 
obejít jakákoliv norma, tak doufám že to nebylo navádění k tomu, abychom to zkoušeli, to je první 
věc a druhá věc je důležité, vy jste říkal, že vidíte celou řadu věcí v Porubě, která teda není úplně 
přesně podle aktuálních norem. Ano, pravda, ty normy se časem vyvíjí a to, co se povolovalo před 
30 lety, 20 a podobně, se už nepovoluje dnes a podobně máme s tím  velké zkušenosti při 
projektování celé řady věcí,kdy my úplně stejně projektantovi namítáme některé záležitosti, ale ty 
normy se zkrátka vyvíjí, takže v tuto chvíli vám i pan místostarosta odpověděl, co kolem toho 
podnikal a vy jste to chtěl vědět, zjistili jsme, že by jsme museli pokácet stromy, a to je 
jednoznačně na miskách vah, ano bude chodník, pokácí se stromy, v tu chvíli se nám ozve 
garantuju vám x lidí, kteří nesouhlasí s tím, aby se pokácely stromy kvůli chodníku, takže je to 
vždycky o jakýchsi prioritách. Ale já už to  téma uzavřu, děkuji vám za tento příspěvek a pakliže 
už není žádný žádný příspěvek do diskuse, ještě se hlásí pan Š., pane Š. pojďte, prosím, ale už jako 
naposledy vás poprosím 
 

p. Š.- já děkuji paní starostce, že mi dala ještě slovo a jenom v krátkosti a rychlosti žádám, aby 
body 5-6 byly staženy na základě faktů nebo z mého diskusního příspěvku samotného v počátku, 
protože není možné někoho stíhat, není možné někoho trestat, aniž by byly řádné a pádné důkazy, 
děkuji za pozornost 
 

p. starostka -já děkuji pane Š. za návrh, nicméně my jsme si program dnešního zasedání schválili a 
vy jako občan nemůžete navrhovat jeho úpravy  v tuto chvíli v průběhu zasedání, kdy je program 
schválen. 
 
A právě v tuto chvíli přecházíme na další bod našeho jednání, což je první materiál s názvem  

 

Odvolání předsedkyně kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

 

p. starostka - já poprosím o předklad tohoto materiálu pana místostarostu Dekického 
 

p. Dekický - tak já, než se dostanu k meritu toho materiálu, tak bych se chtěl paní zastupitelce 
Valder Jakubcové omluvit za to, že byl materiál zveřejněn v neanonymizované podobě a já svým 
podpisem pod materiálem zodpovídám za jeho obsahovou správnost, nikoliv za jeho interpretaci, 
nicméně cítím, cítím jakousi povinnost tu omluvu tady vyslovit. Když přejdu k podstatě toho 
materiálu, proč ho tady máme, vyjádření zastupitelky Valder Jakubcové proběhlo v čase, kdy bylo 
zřejmé jaké zvěrstva se dějí na okupovaném území v čase, kdy i tzv. bezpečný západ Ukrajiny byl 
pod pravidelným raketovým ostřelováním a bylo to v čase, kdy tyhlencty události vedly k odchodu  
milionu lidí ze svých domovů. Česká republika se stala útočištěm pro čtvrt milionu lidí, kteří v 
lepším případě  v Ukrajině přišli jen o svůj majetek a sociální kontakty, v tom horším případě často 
o své příbuzné a blízké. Situace, o které teď mluvím, se dá nazvat krizí a v takové chvíli, ve chvíli 
krize je jedno, jestli jsou to situace jako povodeň, covidová onemocnění nebo tornádo na jižní 
Moravě, případně válka v Evropě. Pro zvládnutí krize je vždy nejdůležitější společné úsilí a nebo 
tomu úsilí aspoň nepřekážet. Vyjádření zastupitelky Valder Jakubcové naopak přilévá oleje do 
ohně a povzbuzuje nenávistné postoje, což jsme nakonec výstupem pana Š. viděli. Každý porubský 
zastupitel svým jednáním přispívá k dobrému obrazu celého našeho zastupitelstva a nebo ji svým 
jednáním naopak kazí. Nejsem jediný, kdo musel po zveřejnění příspěvku vysvětlovat, že se 
nejedná o postoj Poruby, porubského zastupitelstva, ale o názor opoziční zastupitelky. Ostatně ty 
silně kritické hlasy směřovaly i na radnici, a to prostřednictvím oficiálních komunikačních kanálů. 
To vše jsou důvody, proč zde máme bod o odvolání zastupitelky Valder Jakubcové z postu 
předsedy kontrolního výboru. Je to signál, že její postoje nejen, že nejsou postojem porubského 
zastupitelstva, ale naopak, že porubské zastupitelstvo takové názory odmítá, děkuji. 
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p. starostka - tak děkuji za předklad, otevírám diskusi k tomuto materiálu,  hlásí se paní 
zastupitelka Jakubcová, prosím, máte slovo 
 

Bc. Valder Jakubcová - tak dobrý den všem, já se jenom ze začátku omluvím, že opravdu jsem 
hodně nachlazená, tak kdybych náhodou zakašlala tak, aby  to někomu nevadilo. Vážené 
zastupitelky, vážení zastupitelé, mé veřejné vyjádření k celé věci  jste dostali na stůl, k tomu, 
jakým způsobem tu mediální kampaň pan Dekický začal rozviřovat, to víte také. Já odmítám to 
jeho nařčení z podněcování k nenávisti vůči skupině osob nebo omezování jejich práv a svobod, a 
to i s odkazem na své veřejné prohlášení. V rámci své praxe jsem naopak vždy pomáhala a 
pomohla mnoha osobám bez ohledů na národnost, pohlaví, uskupení, vzdělání či vyznání. Tato 
mediální kampaň cílevědomě živená panem Dekickým připomínající hon na čarodějnice byla dle 
mého názoru ze strany místostarosty zneužita k jakési  jeho propagaci. Můžeme se však pouze 
dohadovat, proč. Pan Dekický je zářný příklad člena ODS, strany, která má v oblibě praktiky 
štvavých kampaní. O tom jsme se přesvědčili v době covidové. Vláda České republiky, respektive 
jakýsi slepenec vedený právě ODS, který dle mého názoru byl pouhý volební úskok na občany 
republiky již bohužel dokazuje své kvality. Vesele si schvaluje pandemické zákony, nouzové 
stavy, proti kterým tak hodně oponoval v covidové době a vyzývá občany k udávání a nahlašování 
dezinformací. Dokonce byly zablokovány různé weby, a to ne na základě soudního rozhodnutí. Za 
vlády slepence v čele s ODS jsme svědky  omezování svobody projevu a využívání médií k 
rozsévání strachu mezi občany. Takzvaně mlč, pracuj, netop, nejezdi. A kam to půjde dál? Šetři, 
nejez. Chvályhodné je, jak moc se chtěla tato vláda postarat o uprchlíky, ale amatérismus a 
nezvládnutí situace měly za následek tzv. dávkovou turistiku, která nás všechny stojí nemalé 
peníze a hlavně i zvýšení nespokojenosti mezi občany. Otázka zní, co dělá tato vláda právě vedená 
ODS pro naše občany v době, kdy inflace v České republice dosahuje nejvyšší úrovně od vzniku 
samostatného státu? Závratně rostou ceny energií i zboží každodenní spotřeby, dochází k 
drastickému znehodnocování celoživotních úspor, toto vše hluboce zasahuje do životů všech 
občanů České republiky. Čím dál víc občanů se dostává do dluhových pastí na hranici chudoby i 
pod ni. Statistika je v tomto ohledu děsivá. Na konto si vaše vláda může připsat zvýšení počtu lidí 
v chudobě o 100 % což, bohužel není podle všeho konečné číslo. Co dělá tato vláda právě vedená 
ODS pro naše občany v době, kdy tisíce firem v České republice hlásí bankrot, kdy od ledna 
tohoto roku skončilo činnost přes 4500 firem a stovky dalších vyhlásily bankrot, krachují firmy 
prakticky ze všech odvětví a dle odborníků bude těchto krachujících firem přibývat. Může za to 
dramatický růst cen energií, základních potravin a dalších surovin: Co tedy dělá vláda v čele  s 
ODS pro naše občany? Přitom příkladů, jak by mohla vláda pomoci  našim českým občanům, 
máme v Evropě dost. Opatření, která doposud tato vláda přijala jsou kosmetického rázu a pro 
občany nemají takřka žádný význam na rozdíl od zahraničí, a to včetně západních zemí, kam jste 
slibovali, že Českou republiku dostanete. Vy necháváte vše na zádech občanů, občanů České 
republiky, o které se máte v první řadě starat, občanů, kteří svojí prací a svými daněmi živí tento 
stát v čele s touto vládou, vládou, která evidentně zapomněla, pro které občany má pracovat. Je 
pravda, že jsem často upozorňovala na bytovou politiku právě vedenou právě panem Dekickým a 
další věci. Z praktik ODS v minulých období se ani nedivím pane Dekický, že jste si ke svému 
zviditelnění vybral právě tuto praktiku. To že jsou různé kauzy ODS jsem věděla, ale když jsem si 
je vyhledala, tak jsem zjistila, že F. L. Věk je proti těmto kauzám brožura. Strach podporovaný 
vládou a samé negativní zprávy ve světě mají za následek nespokojenost mezi občany, a proto 
bych ráda skončila pozitivně, pozitivní zprávou, a to oceněním, které tímto předávám panu 
Dekickému, a to Zlatý řád Pepíka Vyskoče. Rozhodla jsem se založit řád Pepíka Vyskoče a musím 
dále uvést, že jakákoliv podobnost s historickou smyšlenou či žijící postavou je čistě náhodná. 
Tento řád je opravdu upřímné ocenění za odvahu, uvědomělost a úsilí, s kterým pan Dekický 
vyslechl výzvu vlády k udávání a nahlašování. Toto hrdinství se ocenit musí, jelikož jsem však 
opravdu nachlazená a nerada bych, aby mě pan Dekický například nařkl z toho, že jsem ho nějak 
ohrozila, předám toto ocenění paní sekretářce, kde si ho může převzít. 
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Dále jsem ráda a ráda bych zde přivítala vzácného hosta, hosta, kterým je bývalý tajemník 
městského obvodu Michálkovice pan B., který veřejně také udal to, že na mě dal to samé trestní 
oznámení pro podněcování nenávisti a pan B. by možná mohl panu místostarostovi vysvětlit, proč 
je bývalý. A tady vidíte, proč takové trestní oznámení se dávají. Jsou v tom osobní animozity, kdy 
pan B. se pouze mstí úřadu, kde nyní pracuji, a proto se přidal k tomu trestnímu oznámení pana 
Dekického. Žádný jiný důvod k tomu nemá. Děkuji. 
 
p. starostka -  já děkuji, nicméně, zase se rozsvítila paní zastupitelka Jakubcová tak nevím, jestli to 
tam visí, anebo co se stalo, už je to pryč, tak já děkuji za váš příspěvek, paní zastupitelko, hlásí se 
do debaty pan zastupitel Kubín, prosím, máte slovo 
 

Mgr. Kubín -  děkuji, paní starostko za slovo, tímto vítám všechny  v sále, já budu stručný a 
krátký, řekněme mé vystoupení bude v minutě, rázně odmítám hon na čarodějnice, což mi tady 
tento případ velice připomenul, já odmítám odvolání tady paní kolegyně z místa předsedkyně 
kontrolního výboru, protože svoji práci vždycky vykonávala dobře a myslím si, že jak nejlépe 
mohla, rázně odmítám jako muž, jako partner, jako manžel podávání trestního oznámení na ženu, 
na matku čtyř dětí za komentář na Facebooku. Toto není demokracie, toto je totalita a rázně 
odmítám moralizování, jakékoliv moralizování ze strany ODS, která nás všechny v účelovém 
slepenci vede, bohužel k potravinové, k energetické a nevím jaké ještě  chudobě, takže 
nemoralizujme a zametejme si před vlastními prahy, děkuji. 
 

p. starostka – tak hlásí se pan místostarosta Dekický v reakci 
 

p. Dekický - tak já moc nebudu reagovat na to, co tu zaznělo, protože to v podstatě nemělo 
společného nic s materiálem, ten materiál není o trestním oznámení, ten materiál je o odvolání 
předsedkyně kontrolního výboru a tady do téhle roviny bych to chtěl vrátit zpátky a upozornit, že o 
tomhle tom, nikoliv o trestném oznámení dneska hlasujeme 
 
p. starostka - tak hlásí se paní zastupitelka Jakubcová, prosím 
 

Bc. Valder Jakubcová - pane Dekický, já vám možná chci poděkovat, a to z toho důvodu, že vy 
jste mi otevřel oči v tom, jak je možno lidi zmanipulovat na základě jakéhosi komentáře, kdy 
seznam.cz celé moje vyjádření nedal tak, aby bylo vyjmuto z kontextu, kdy vy jste během dvou, 
třech hodin ihned na to reagoval, ihned jste mě chtěl odvolávat ze všech funkcí, dokonce jste mě 
chtěl vyhazovat z práce, aniž byste mi zavolal nebo se zeptal. Když jste potřeboval zavolat, zeptat 
se třeba, co se týká sociálních věcí, tak jste to udělal, proč jste to neudělal v tomto případě? Z 
mého pohledu to je pouhý útok přímo na moji osobu, z toho důvodu, že jsem nejvíce tady 
kritizovala bytovou politiku a za druhé je to takové špinavé zviditelnění vaší osoby, a to že jste se 
spojil s panem B., to mě opravdu jako těší, protože to mi jenom potvrzuje 
 

p. starostka - tak já už nevidím žádného dalšího přihlášeného do  debaty, jenom chci upozornit 
před hlasováním, že už jednáme více než hodinu, takže po hlasování vyhlásíme pauzu podle 
jednacího řádu a dívám se, že se už nikdo teda nerozmyslel svoji přihlášku do diskuse, takže já 
tedy, přihlásil se pan zastupitel Kubín těsně před tím než jsem ji chtěla ukončit, takže pane 
zastupiteli, prosím 
 

Mgr. Kubín - ještě krátce bych chtěl požádat všechny tady zastupitele napříč politickými stranami, 
aby, abysme odmítli odvolání tady paní kolegyně z předsednictva kontrolního výboru, protože 
uvědomme si, začíná to tím, že se budeme udávat za komentáře na Facebooku a skončíme tím, že 
budeme sedět v hospodě, člověk si někdy něco řekne a vedle u stolu si to bude člověk zapisovat na 
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kolárek nebo na nějakou košilku jako ve Švejkovi, takže nechtějme, abychom se dočkali takové 
doby, děkuji 
 

p. starostka – já jenom krátce dvě věty, my tady v tuto chvíli nehodnotíme podání trestního 
oznámení nebo nepodání trestního oznámení, my tady toliko a pouze hlasujeme o odvolání 
předsedkyně kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba, abych přesně přečetla, 
tedy název materiálu. Uzavírám v tuto chvíli tedy diskusi a poprosím o hlasování. 
 

Hlasováno – 28 hlasů pro, 6 proti, 2 členové se zdrželi hlasování /28:6:2/ - 
usn.č.306/ZMOb1822/21. 
 

 
Byla vyhlášena 15 minutová přestávka. Po přestávce se omluvila z dalšího jednání členka 

zastupitelstva Bc. Valder Jakubcová. Počet přítomných se snížil na 35. 

 
Volba předsedy Kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba 

 
p. starostka - vážení členové zastupitelstva, na našem 1. zasedání zastupitelstva, které se konalo 
15.11.2018, jsme usnesením č. 9/1 zřídili kontrolní výbor. Počet členů tohoto výboru jsme 
stanovili na 11. Jelikož došlo  k odvolání předsedkyně kontrolního výboru, je nyní na  programu 
volba předsedy kontrolního výboru. 
 
Na volbu členů kontrolního výboru se vztahuje volební řád Zastupitelstva městského obvodu 
Poruba. 
 
Dle volebního řádu probíhají volby tajně, pokud zastupitelstvo nerozhodne jinak.  
 
Já si tedy dovolím navrhnout, aby tato volba proběhla veřejně a prosím, aby o tomto zastupitelstvo 
hlasovalo, tedy že budeme volit předsedu kontrolního výboru veřejně. 
 
Hlasováno – 34 hlasů pro, l proti /34:1:0/. 
 
Děkuji. 
 
Konstatuji tedy, že bylo rozhodnuto, že volba předsedy kontrolního výboru Zastupitelstva 
městského obvodu Poruba proběhne veřejně. V tuto chvíli prosím o návrhy na předsedu 
kontrolního výboru. Hlásí se pan místostarosta Dekický. 
 
p. Dekický – já navrhuji, byť není přítomen, tak souhlas vyslovil, a to zastupitel Michal Šíma. 
 
p. starostka – tak děkuji, ptám se, jestli jsou ještě nějaké další návrhy? Pakliže tomu není, tak 
v tuto chvíli budeme hlasovat o volbě nového předsedy kontrolního výboru, a to s účinností od 
8.6.2022. Poprosím tedy o hlasování pana Šímy, jako návrh na předsedu kontrolního výboru. 
 
Hlasováno – 31 hlasů pro, 4 členové se zdrželi hlasování /31:0:4/ - usn.č.307/ZMOb1822/21. 
 
p. starostka – děkuji, do funkce předsedy kontrolního výboru byl zvolen pan Michal Šíma. Já panu 
zastupiteli Šímovi blahopřeji a my v tuto chvíli můžeme přejít k další volbě, dovolbě do 
kontrolního výboru dalšího člena, protože v tuto chvíli byl pan Šíma členem kontrolního výboru, 
takže nám stále schází jeden post, abychom měli kontrolní výbor úplný. A vzhledem k tomu, že 
jsme si schválili program, který s touto dovolbou nepočítal, tak já v tuto chvíli poprosím, abychom 
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si schválili úpravu našeho programu, a to tak, abychom právě teď zařadili dovolbu dalšího člena 
kontrolního výboru a v případě, že se takto dohodneme, respektive schválíme tento návrh, tak se 
posouvají body programu označené od č. 7 do 20 od č. 8 do 21. Takže já vás poprosím, zda 
bychom v tuto chvíli mohli hlasovat o úpravě programu a dalším bodem by mohla být volba 
dalšího člena kontrolního výboru. 
 
Hlasováno – 35 hlasů pro /35:0:0/. 
 
p. starostka – děkuji, návrh byl schválen. Rovněž na volbu člena kontrolního výboru se vztahuje 
volební řád Zastupitelstva městského obvodu Poruba. Dle volebního řádu probíhají volby tajně, 
pakliže zastupitelstvo nerozhodne jinak. Já si opět dovolím navrhnout, aby volba proběhla veřejně 
a poprosím také zastupitelstvo, abychom si v tuto chvíli tento návrh schválili.  
 
Hlasováno – 35 hlasů pro /35:0:0/. 
 

p. starostka -  děkuji vám, návrh byl přijat. Konstatuji, že bylo rozhodnuto, že volba člena 
kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Poruba bude probíhat veřejně. A já v tuto 
chvíli prosím o návrhy. Hlásí se pan zastupitel Drastich. 
 
Ing. et Ing. Drastich – já bych jenom požádal o vyjádření KSČM, protože matematicky to vychází, 
že by měli mít 2 mandáty v kontrolním výboru. Pokud mi tady kolega Cepko potvrdí, že nebudou 
navrhovat, my máme svého kandidáta do kontrolního výboru. 
 
p. starostka – já poprosím na výzvu, aby reagoval klub KSČM 
 
p. Petrásek - nebudeme nikoho nominovat 
 
p. starostka – tak děkuji za vyjádření a opět dávám slovo panu Drastichovi 
 
Ing. et Ing. Drastich – v tom případě navrhujeme Janu Jeraka 
 
p. starostka – děkuji, ptám se tedy, jestli jsou ještě nějaké další návrhy? Nikdo se nehlásí, žádný 
návrh další tedy není, takže my v tuto chvíli budeme hlasovat o dovolbě nového člena kontrolního 
výboru s návrhem paní Jeraka. Poprosím o hlasování. 
 

Hlasováno – 32 hlasů pro, 3 členové se zdrželi hlasování /32:0:3/ - usn.č. 308/ZMOb1822/21. 
 

p. starostka – děkuji, do funkce člena kontrolního výboru byla s účinností od 8.6.2022 zvolena paní 
Jana Jeraka. Paní Jeraka gratuluji a my můžeme pokračovat dalším bodem schváleného programu, 
a to je materiál č. 2. 
 
Materiál č. 2 – Závěrečná inventarizační zpráva statutárního města Ostravy – městského 

obvodu Poruba za rok 2021 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 309/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 3 – Závěrečný účet statutárního města Ostravy – městského obvodu Poruba za 

rok 2021 a účetní závěrka statutárního města Ostravy – městského obvodu Poruba sestavená 

k rozvahovému dni 31.12.2021 
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Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 30 
hlasy, 5 členů se zdrželo hlasování /30:0:5/ - usn.č. 310/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 4 – Výroční zpráva o činnosti za rok 2021 Centra sociálních služeb Poruba, 

příspěvkové organizace, jejímž zřizovatelem je statutární město Ostrava – městský obvod 

Poruba 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 311/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 5 – Nabídka předkupního práva – garáž na poz. p.č. 775, ul. Skautská 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 312/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 6 – Nabídka předkupního práva – garáž na pozemku p.č. 2337 ul. V Zahradách 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 313/ZMOb1822/21. 
  

Materiál č. 7 - Nabídka předkupního práva – garáž na pozemku p.č. 2378 ul. V Zahradách 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 314/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 8 – Nabídka prodeje pozemku p.č. 1897 s garáží ul. Slavíkova  

 

p. Dekický – u tohoto materiálu bych navrhoval změnu v usnesení, a to v bodě l, kde v posledním 
řádku máme kupní cenu 400 tisíc korun, upravit na částku 450 tisíc Kč, ten důvod je takový, že 
byť rada  přijala usnesení v částce 400 tisíc Kč v dobré víře, resp. s informací, že je možné, že je to 
částka za kterou by se odkup mohl podařit a realizovat, tak prodávající nám před zastupitelstvem 
oznámila, že částka 450 tisíc korun, tak jak je podána nabídka v příloze materiálu, je částka 
konečná, neměnná a pokud bychom tuto částku nereflektovali, tak k prodeji nedojde. Já bych chtěl 
upozornit u tohoto materiálu na jednu věc. Jestli jste si toho všimli v důvodové zprávě, je to garáž, 
která není na našem pozemku, což je pár garáží v této lokalitě, řádově 20 garáží, které jsou 
v majetku jak garáž, tak pozemek ve vlastnictví třetí osoby, což pro nás je nevýhodné v tom, že u 
těchto garáží v případě změny vlastníka nedochází ke změně …. předkupního práva, což znamená, 
že nemáme možnost využít předkupní právo, tzn. pokud v tuto chvíli, kdyby prodávající prodala 
garáž někomu jinému za tu cenu, tak dá se říci, že už budeme velmi komplikovaně dostávat tu 
garáž zpátky do majetku, proto nakonec jsme se rozhodli tu její nabídku reflektovat. Proto teda 
navrhuji úpravu usnesení v tom bodě l na 450 tisíc Kč. 
 
p. starostka – děkuji panu místostarostovi za návrh úpravy usnesení, hlásí se pan zastupitel Cepko 
 
Bc. Cepko – já jen dodám dvě věci. První je, že jsme to opravdu projednávali na finančním 
výboru, kde nám paní Lehká řekla, že ačkoli ty jednání byla tvrdá, tak ta cena tam je jaká je, 
dalším bodem jsme diskutovali, jestli i když půjde nominální cena nahoru, jestli reálně to za i vyšší 
cenu nebude to cenově výhodnější. Já osobně se přihlásím k tomu, že vzhledem k tomu, je tam ten 
pozemek, tak sám za sebe, ač jsem proti výkupům garáží z důvodu toho, že nevíme, nemáme, 
strategicky nevíme co tam chceme, tak budu hlasovat u tohoto materiálu pro právě kvůli tomu, že 
je tam ten pozemek. 
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p. starostka – pan místostarosta Dekický, byť jsem chtěla reagovat, tak mu dávám slovo 
 
p. Dekický – když tak mě paní starostka doplní, já jenom bych chtěl reagovat na tu poznámku 
strategického záměru, ten pozemek navazuje na pozemek stávající vozovny autobusů, kde 
probíhají přípravné práce na to, aby ta vozovna byla přestěhovaná do depa Martinov, což by 
znamenalo uvolnění celého toto pozemku. Součástí nějakých vizí do budoucna je, kdy i v té horní 
části pozemku blíž k těm tenisovým kurtům by měl vzniknout parkovací dům, dokonce v rámci 
diskuse s tím jsme se i s těmi garážníky bavili i o té variantě, že bychom dokázali i jim 
vykompenzovat stávající garáže místy v tom parkovacím domě, což by zase mohlo dopomoci 
k tomu, že bychom se posunuli k těm výkupům a tím bychom dosáhli toho cíle, který sledujeme, 
tzn. sjednotit tu plochu stávající vozovny a plochu garáží tak, abychom získali velmi zajímavé 
rozvojové území městského obvodu. 
 
p. starostka – já jsem v podstatě taky chtěla reagovat na tu poznámku, že nevíme, co tam chceme, 
byť já děkuji za to vaše rozhodnutí, že vnímáte tu lokalitu v kontextu, x různých kroků, které se 
v tom území už dneska dějí a které se tam budou dít, já si určitě myslím, že je to další navazující 
krok, aby tady vznikla  studie na to, co se vlastně na tom území do budoucna má odehrát, to beze 
sporu je nutné proto, abychom pak ten pozemek byli schopni zacílit jako opravdu rozvojovou 
lokalitu. Nicméně víte, že tady tyto věci se dějí, vlastně je to běh na dlouhou trať, a dějí se 
postupně. Tzn. já si myslím, že to bude úkolem opravdu příštího zastupitelstva, příštího vedení 
Poruby, aby začalo na toto území zpracovávat studii, kam se má vlastně tento pozemek, to území 
ubírat v budoucnu. Takže já se s vámi shoduju na tom, že v tuto chvíli to není úplně známé, ale že 
by se to mělo vyřešit v těch následujících krocích, které by měly navázat na ty kroky, které se již 
dějí teď. 
 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo upravený návrh na usnesení 30 
hlasy, 2 členové byli proti, 3 členové se zdrželi hlasování /30:2:3/ - usn.č. 315/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 9 -  Návrh na svěření pozemku p.č. 1503/28 v k.ú. Poruba-sever, obec Ostrava 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 316/ZMOb1822/21. 
 
Materiál č. 10 – Prodej části pozemku p.č. 1777/1 v k.ú. Poruba, obec Ostrava  

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 317/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 11 – Stanovisko ke svěření pozemku p. č. 3525/4 v k.ú. Poruba-sever, obec 
Ostrava 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 318/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 12 – Záměr města darovat pozemek p.č. 1739/209 v k.ú. Poruba, obec Ostrava 

 

Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 319/ZMOb1822/21. 
 

Materiál č. 13 - Kontrola plnění usnesení 
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Zastupitelstvo městského obvodu Poruba po projednání schválilo předložený návrh na usnesení 35 
hlasy /35:0:0/ - usn.č. 320/ZMOb1822/21. 
 

Diskuse členů Zastupitelstva městského obvodu Poruba  

 
p. starostka – tímto jsme vyčerpali řádné materiály a přicházíme k dalšímu bodu, což je diskuse 
zastupitelů. Takže já dávám prostor zastupitelům na připomínky, podněty a dotazy. Nikdo se do 
diskuse nehlásí, dám ještě možnost, prostor, připomenu, že další, poslední zastupitelstvo v tomto 
období volebním nás čeká 6. září, a to v 16 hodin, zde v Pokladu. Stále dávám prostor, tedy 
možnost se přihlásit do diskuse, pakliže tomu tak není, tak ukončuji tento bod a tím končím 
zastupitelstvo. Děkuji vám za jakýsi konstruktivní přístup k dnešnímu jednání. Přeji vám pěkný 
večer, mějte se krásně.  
 
Závěr 

 
21. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba ukončila starostka Ing. Lucie Baránková 
Vilamová, Ph.D. v 17.57 hod. 
 
Počet přijatých usnesení: 15 
 
Zapsala: Iveta Kaňoková 
 
 
 
 
 
 
Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D.                                 Bc. Miroslav Otisk, MSc., MBA 
                  starostka                                                                             místostarosta 
 
 
 
 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  Martin Bis                                    ………………………………. 
 
 
 
                       Bc. Karel Cepko                           ………………………………. 
 
 

 

 


